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Az alpolgármester reméli, a parlament a krízis ellenére foglalkozni tud a kérdéssel 
  Kassa.  

 Az alpolgármester reméli, a parlament a krízis ellenére foglalkozni tud a kérdéssel 
  Kassa. Október végén kerül a városatyák elé a Kassáról szóló törvény módosításának
javaslata, amelyet az ülés elõtt két nappal nyilvános fórumon ismerhet meg a közvélemény.
Szlovákiában csupán két város, Pozsony és Kassa mûködését szabályozza külön törvény,
mivel ezek önálló jogi személyek, saját képviselõ-testülettel és polgármesterrel. 
  Eugen Euoo alpolgármester szerint a módosításra azért van szükség, mert a törvény egyes
paragrafusai a gyakorlatban nehezen alkalmazhatóak, ez pedig gátat szab a város
fejlõdésének. A legtöbb tisztázatlan kérdés a városkerületek hatáskörével és a központi
önkormányzathoz való viszonyukkal kapcsolatos. Többen szorgalmazták, hogy mind a 22
városrészt képviselje legalább egy személy a központi önkormányzatban, függetlenül a jelöltek
választásokon elért eredményétõl. A legtöbb vita a városrészek, illetve a képviselõk számának
csökkentése körül alakult ki. Jelenleg a 80 tagú központi testülettel együtt Kassának összesen
mintegy 500 képviselõje van, ami sokak szerint felesleges luxus. 
  Ladislav Orosz, aki jogi szakértõként mûködött közre a javaslat kidolgozásában, a
takarékossági szempont mellett a demokrácia szempontját is fontosnak tartja, a városrészek
megszûnésével ugyanis sérülne a helyi lakosoknak az az alapvetõ joga, hogy részt vegyenek a
közügyekben. A javaslat ezért tartalmaz egy cikkelyt, melynek értelmében a „központilag”
megszûnésre ítélt városrész lakosai referendumban utasíthatják el ezt a döntést, azaz Kassa
vezetése nem rendelkezhet önkényesen. 
  Az alpolgármester nem tagadja, hogy szélesebb rétegeket is bekapcsolhattak volna a
módosítással kapcsolatos vitába, ám szerinte a városnak egységes egészként kell fejlõdnie, sõt
a környezõ falvak sorsa sem lehet közömbös számukra. Euoo Nagyidát hozta fel példának,
amely község a romaprobléma és a vasmû közelsége miatt sokat szenvedett, ráadásul a falu
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tulajdonában lévõ földterület egy részérõl származó adóbevétel Saca városrészt, illetve Kassát
gazdagítja. „Sorra látogattuk a város környékén fekvõ 25 községet, és tájékoztattuk õket arról,
hogy az új törvény értelmében lehetõségük lesz közigazgatásilag Kassához tartozni. Ez a
státusz elõnyösebb, mint a városrészek jogállása, a község ugyanis bármikor ismét elszakadhat
Kassától” – magyarázta az alpolgármester, aki bízik benne, hogy a parlament a jelenlegi krízis
ellenére is foglalkozni tud ezzel a törvénymódosítással. Euoo komoly eredménynek tartja, hogy
a tíz kassai parlamenti képviselõ a pártérdekeket félretéve közösen nyújtja be a javaslatot,
amely ideális esetben már novemberben elsõ olvasatra kerülhet. 
  JUHÁSZ KATALIN 
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